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Summary 
 

The accession to the EU of Bulgaria and Romania brought Moldova as a new and 

unknown neighbour to the doorstep of the enlarged Union. Therefore, it would seem obvious 

that academic debates as well as policies of national and international actors would have to 

adapt to this further advancement of the frontier of European integration. However, Western 

Europe and the United States have given comparatively little attention to Moldova and the 

wider geopolitics of the Black Sea region, including the actions of the other big actor in the 

region: Russia. This is all the more serious if one takes into account the severe political 

divisions and unresolved conflicts that linger in the area. One of them is the Transnistria 

conflict in Moldova. 

As a contribution to the Moldova-related research agenda, this book analyses the 

interests, official position, actual impact and potential role of the EU in Moldova's internal 

conflict with the Transnistrian separatists and the related external tensions between Moldova 

and Russia. For this to be possible, it also reassesses the Transnistria conflict, its causes and 

its implications. Contrary to the widely held assumption that the conflict is ethnically based, it 

is found to be mainly a clash of elites and geopolitical interests. 

So far, the EU has had a rather limited involvement in the international conflict 

resolution efforts and even in Moldova in general. However, this book concludes that it is 

becoming increasingly more important, more possible and more likely for the EU to 

contribute to the resolution of the Transnistria conflict, but that the scope of EU actions in 

Moldova and Transnistria highly depends on the relations with - and actions of - other 

geopolitical actors such as the United States and Russia. Furthermore, it offers 

recommendations for future EU policies directed at Moldova. 

This book includes the findings of various research trips to Moldova, Transnistria and 

neighbouring countries. 
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Rezumat 
 

Integrarea Bulgariei şi României în UE a adus Republica Moldova la porţile Uniunii 

ca vecinul nou şi necunoscut. Atunci ar fi logic să fie adaptate şi discursuri academici şi 

politici la ultima avansare spre est ale frontierei Europene. Totuşi Europa de Vest şi Statele 

Unite până acum nu au dat chiar multă atenţie Moldovei şi geopoliticei Mării Negre, nici 

acţiunilor celuilalt actorul mare în zona: Rusiei. Acest fapt este mult mai serios dacă luăm în 

consideraţia diviziunile politice serioase şi  conflictele nerezolvate în zona. Unul dintre ele 

este conflictul transnistrean în Republica Moldova. 

Ca o contribuţie pentru agenda cercetării despre Republica Moldova, cartea aceasta 

analizează interesele, poziţia oficială, impactul adevărat şi rolul potenţial Uniunii Europene în 

conflictul intern al Republicii Moldovei cu separatişti transnistreni precum şi legate tensiunile 

externe cu Federaţia Rusa. Pentru acest efort, lucrarea reevaluează şi conflictul transnistrean 

însuşi, precum şi cauzele şi implicaţiile lui. Împotriva prepunerilor frecvente, conflictul nu are 

o bază etnică încât este fundat pe interese diferite ale elitelor şi actorilor geopolitici. 

Până acum, Uniunea Europeană nu a fost foarte activă în efortul internaţional de a 

rezolva conflictul transnistrean şi în relaţiile generale cu Republica Moldova. Totuşi lucrarea 

aceasta ajunge la concluzie că acum este din ce în ce mai important, mai posibil şi mai 

probabil că Uniunea Europeană va contribui la rezolvarea conflictului, dar că mult va depinde 

de relaţii cu alte actorii geopolitici ca Statele Unite şi Rusia şi de acţiunile lor. În sfârşit, 

lucrarea oferă recomandării pentru politica viitoare a Uniunii Europene în legătura cu 

Republica Moldova. 

Această cartea este bazată şi pe diverse excursii de cercetare în Republica Moldova, 

Transnistria şi statele vecine. 
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Резюме 
 

В результате вступления в Европейский Союз Болгарии и Румынии Молдова, 

являющаяся новым и малоизвестным соседом Европейского Союза, оказалась на 

пороге расширенного Союза. В связи с этим очевидно, что в академической сфере, а 

также в кругах, формирующих национальную и международную политику, должен был 

бы возникнуть соответствующий интерес к  такому расширению пределов Европейской 

интеграции. Однако Западная Европа и Соединенные Штаты уделили сравнительно 

мало внимания Молдове и геополитике Черноморского региона, в том числе действиям 

ещѐ одного важного игрока в регионе —России. Такое отношение усугубляется еще и 

существованием в регионе ряда политических разногласий и неразрешенных 

конфликтов, одним из которых является приднестровский конфликт в Молдове. 

В данной работе анализируются интересы, официальная позиция, реальное 

влияние и потенциальная роль ЕС во внутреннем конфликте Молдовы с сепаратистами 

Приднестровья и связанное с этим внешнеполитическое напряжение между Молдовой 

и Россией. Для осуществления этих задач, в работе проводится новый анализ ситуации 

связанной с Приднестровским конфликтом, его причин и следствий. Вопреки широко 

распространѐнному предположению об этническом происхожденни конфликта, в 

работе показано, что это преимущественно конфликт элит и геополитических 

интересов. 

До настоящего времени, роль ЕС в разрешении конфликта и деятельность ЕС в 

Молдове в целом были довольно ограниченными. Однако выводом данной работы 

является то, что участие ЕС в разрешении приднестровского конфликта становится всѐ 

более важным, при этом возрастают возможности и вероятность активизации такого 

участия. При этом масштаб действий ЕС в Молдове и Приднестровье будет зависеть от 

отношений Евросоюза с другими геополитическими игроками, такими как США и 

Россия. Более того, данная работа предлагает рекомендации для дальнейшей политики 

ЕС в отношении Молдовы. 

В работе используются сведения, собранные автором во время научных поездок 

в Молдову, Приднесторвье и соседние страны. 


